
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
  CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 6.12.2008, ora 11,00  în cadrul şedinţei  extraordinare a 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: 

Doamnă consilier, domnilor consilieri,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 27 de consilieri judeţeni.   
Lipsesc  motivat  domnii  consilieri:  Zaberca  Vasile  Mircea,  Vatzulik  Boris, 

Mălăiescu Luca.
Se supune la vot motivarea dânşilor şi se aprobă în unanimitate. 
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.828/2.12.2008, comunicată domnilor 

consilieri în scris prin adresa nr.IV/14142/3.12.2008, potrivit art.94 alin.1 din Legea 
nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare,  invitaţilor  prin  adresa  nr.I/14137/03.12.2008  şi  s-a  adus  la  cunoştinţa 
locuitorilor prin publicare în Ziarul „24 de Ore” din data de 4.12.2008.

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului.
Participă  ca  invitaţi:  domnul  prefect  Paulescu  Anton,  directorii  instituţiilor 

deconcentrate,  precum  şi  reprezentanţi  ai  aparatului  de  specialitate  al  Consiliului 
Judeţean Caraş-Severin.

Din partea mass-mediei participă reprezentanţi ai Ziarului “Jurnalul de Caraş-
Severin”,  „24  de  Ore”,  „BANAT  TV”,  „Radio  Reşiţa”,  „ROMPRES”,  
„Ghimpele”,„Radio România Actualităţi” şi „Prisma”.

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă.
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  propriu  al  Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin, pe anul 2008.
2.Proiect  de  hotărâre  de  modificare  a  unor  anexe  la  Hotărârea  Consiliului 

Judeţean nr. 21/12.02.2008 privind adoptarea bugetelor de venituri şi cheltuieli, pe anul 
2008, a instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau 
finanţate de către acesta, cu modificările şi completările ulterioare. 

3.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la Adunarea Generală a SUP a DKMT ce a avut loc la Szeged, Ungaria, în data 
de 18.11.2008.
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4.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin  la  vizita  de  lucru  efectuată  sub  egida  proiectului  „Centru  de  informare  şi 
promovare a atracţiilor  turistice Banat – Gărâna,  ce a avut  loc la  Vrsac,  Republica 
Serbia, în perioada 19.11 – 21.11.2008.

 5. Întrebări. Interpelări. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Vreau  să  le  spun  celor  care  poartă 
numele de Nicolae, Nicoleta, Nicolina, „La mulţi ani”, cu ocazia zilei onomastice. Aş 
vrea să le transmit de aici din forul Consiliului Judeţean, tuturor conjudeţenilor noştri 
care poartă acest nume şi sigur, în primul rând consilierilor noştri care poartă acest 
nume. Cunoaşteţi ordinea de zi care a fost anunţată. Acestei ordini de zi îi propun o 
completare  şi  anume:  „Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetară  pe  unităţi 
administrativ-teritoriale a sumelor din TVA pentru echilibrarea bugetelor locale pe anul 
2008”. Cine este „pentru” ordinea de zi şi ca în procedură de urgenţă să discutăm şi 
acest proiect de hotărâre? Abţineri? Împotriviri? Nu există. 

Se aprobă în unanimitate.
Domnul Imbrescu, vis-a-vis de procesul verbal.
Domnul  secretar  al  judeţului  Ion Imbrescu:  Deoarece  timpul  a  fost  scurt,  îl 

prezentăm la şedinţa viitoare.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Îl prezentăm în 23, probabil.

*

Se trece la discutarea punctului introdus în procedură de urgenţă:
Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetară  pe  unităţi  administrativ-

teritoriale a sumelor din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale 
pe anul 2008. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  Am propus acest proiect de hotărâre de 
Consiliu Judeţean în procedură de urgenţă, pentru a realoca de la nivelul unor consilii 
locale  30  de  miliarde  de  lei,  la  indicatorul  „sume  defalcate  din  taxa  pe  valoarea 
adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale”, din mai multe considerente. Vreau să 
fac  de  la  început  o  precizare.  Nu  rectificăm  din  sumele  primite  de  la  Guvernul 
României. Rectificăm doar bugetul pe care Consiliul Judeţean l-a aprobat în februarie, 
ceea ce este de competenţa noastră. Facem acest lucru pentru că, pe de-o parte există 
sume disponibile, care practic nu pot fi cheltuite pe timpul lunii decembrie. Pe de altă 
parte, aşa cum am menţionat, pentru că este de competenţa noastră ca să o facem. Şi în 
fine, pentru că din nefericire am asistat la un exerciţiu bugetar, care a fost conceput pe 3 
trimestre în fapt. Ulterior, datorită unor alocări pe care sigur, Guvernul şi susţinătorii lui 
le-au considerat de cuviinţă, am asistat la o mare discrepanţă în alocarea fondurilor vis-
a-vis de nevoile de funcţionare a aparatului administrativ al întregului judeţ. Acesta este 
motivul pentru care operăm această rectificare, pentru a putea termina acest an 2008, 
inclusiv pentru instituţiile subordonate nouă, Consiliului Judeţean, în concordanţă cu 
atribuţiile pe care le avem. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot  art.1  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot  art.2  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot  art.3  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? 
Nu sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  În  unanimitate,  Consiliul  Judeţean  a 

votat această hotărâre în procedură de urgenţă.
*

Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  propriu  al  Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin, pe anul 2008.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Este ca o consecinţă a acestei hotărâri 

de acum votate şi  a faptului că ne-au fost alocate în ultimele săptămâni cele 44 de 
miliarde 800 milioane de lei pentru finanţarea cheltuielilor descentralizate la nivelul 
judeţului, mă refer în principal la „asistenţă socială pentru copii şi bătrâni”, „lapte şi 
corn” şi „învăţământul special”. În baza acestor două rectificări, una operată deja prin 
hotărârea  anterioară,  altă  operabilă  prin  alocarea  de  la  Bucureşti,  vă  propun  să 
modificăm, cu alte cuvinte, bugetul propriu al Consiliului Judeţean, aşa cum se vede în 
anexă, cu 74 de miliarde 800 de milioane. Ele sunt  rezultate aşa cum am precizat, din 
alocarea de la Bucureşti a 44 de miliarde 800 de milioane şi realocarea în interiorul 
bugetului Caraş-Severin a 30 de miliarde. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot  art.1  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot  art.2  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot  art.3  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot  art.4  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot  art.5  al  hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri?  Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? 
Nu sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*
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Se trece la discutarea punctului 2  al ordinii de zi şi anume:
2.Proiect  de  hotărâre  de  modificare  a  unor  anexe  la  Hotărârea  Consiliului 

Judeţean nr. 21/12.02.2008 privind adoptarea bugetelor de venituri şi cheltuieli, pe anul 
2008, a instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau 
finanţate de către acesta, cu modificările şi completările ulterioare. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Ca o consecinţă a acestor două hotărâri, 
trebuie  să  modificăm  şi  unele  anexe  la  Hotărârea  Consiliului  Judeţean  nr. 
21/12.02.2008. Este hotărârea care a stat la baza exercitării bugetului în Caraş-Severin 
pe  acest  an,  privind  adoptarea  bugetelor  de  venituri  şi  cheltuieli,  pe  anul  2008,  a 
instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de 
către acesta, cu modificările şi completările ulterioare. E consecinţă a ceea ce am făcut 
la punctul 1 şi la punctul 2, instituţii ale Consiliului Judeţean beneficiind de alte sume.

Supun la vot art.  I al hotărârii.  Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II  al  hotărârii.  Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? 
Nu sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctelor 3 şi 4 ale ordinii de zi şi anume:
3.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-

Severin la Adunarea Generală a SUP a DKMT ce a avut loc la Szeged, Ungaria, în data 
de 18.11.2008.

4.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin  la  vizita  de  lucru  efectuată  sub  egida  proiectului  „Centru  de  informare  şi 
promovare a atracţiilor  turistice Banat – Gărâna,  ce a avut  loc la  Vrsac,  Republica 
Serbia, în perioada 19.11 – 21.11.2008.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Dacă  aceste  informări  suscită  vreun 
comentariu? Nu.

*
Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume:
5.Întrebări. Interpelări.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Dacă  sunt  întrebări,  interpelări?  Nu 

sunt.
Probabil următoarea şedinţă a Consiliului Judeţean, o vom ţine pe 23 decembrie.
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Fără să terminăm această şedinţă, fac anunţul că marţi 9 decembrie, ora 13,00, 
aici,  are  loc  înmânarea  certificatelor  de  parlamentari,  pentru  cei  7  parlamentari  ai 
judeţului Caraş-Severin. Felicit cu această ocazie cele 3 formaţiuni politice din Caraş-
Severin, aceleaşi  din care provenim şi  noi,  care au trimis în Parlamentul  României, 
reprezentanţi,  care  au  de  acum  reprezentare  în  noul  Parlament  al  României.  Vă 
mulţumesc doamnă şi domnilor.

Domnul  consilier  Grindeanu  Nicolae:  Domnul  preşedinte,  azi  este  „Sfântul 
Nicolae” şi eu întâmplător sunt Nicolae şi colegul meu…

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: V-am spus „La mulţi ani”.
Domnul consilier  Grindeanu Nicolae: Nu, nu de asta. Vă invit la un pahar de 

şampanie.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Venim!

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

         P R E Ş E D I N T E,                                   SECRETARUL JUDEŢULUI,

   dr. ing. Sorin Frunzăverde                                               dr. jr.  Ion Imbrescu

Red/Dact/FP/ 1 ex.
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